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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 

Fraværende og eventuelle bemærkninger til dagsordenen 

 

BATs rådgivende bestyrelse den 10.12.2024 

 

SS og SiS har meldt afbud. Ingen bemærkninger til dagsorden.  

Fremover ønskes Politiske dagsordener/beslutninger, der kan have strategisk betydning for BAT, udsendt 

løbende til bestyrelsens medlemmer til orientering. Ligeledes med link i fremtidige dagsordener. 

 

 

Punkt 2: Godkendelse af referat fra sidste møde  
Formandskabet indstiller at referat fra sidste møde i BATs rådgivende bestyrelse den 7. oktober 2024 

godkendes. 

 

Bilag: Referat 7/10-2024 

 

BATs rådgivende bestyrelse den 10.12.2024 

 

Godkendt. 

 

 

Punkt 3: BATs Rådgivende bestyrelses Kommissorium 
 

Politisk sagsgang 

Drøftelse 

 

Resumé 
I forbindelse med KB’s vedtagelse af budget 2023, blev det vedtaget at nedsætte et strategisk organ, som 
følger BAT som kritisk og konstruktiv sparringspartner for at sikre fremdrift og bl.a. bistå med strategisk 
tænkning, struktur og kobling til den grønne mobilitetsstrategi. 
 

Sagsfremstilling 

BAT Rådgivende bestyrelse genbesøger og forventningsafstemmer formålet med bestyrelsens arbejde med 

henvisning til kommissorium. Der er et ønske om, at indholdet/drøftelserne bliver mere strategisk og langsigtet i 

fremtiden. 

 

Indstilling og anbefaling 

Det anbefales, at dagsorden i fremtiden afspejler et mere strategisk afsæt med henvisning til kommissorium. 

 

Økonomiske konsekvenser 

- 

 

Bilag: Kommissorium 

 

BATs rådgivende bestyrelse den 10.12.2024 

 

Indstilling godkendt.  
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Der var ligeledes ønske om faglige indspark fra eksterne fagrelevante personer/eksperter, til kvalificering af de 

forskellige emner der skal drøftes i bestyrelsen.  

 

 

Punkt 4: Hvor står vi med det overordnede strategiske arbejde? 
 

Politisk sagsgang 

Drøftelse 

 

Resumé 

BAT Rådgivende bestyrelse genbesøger det overordnede strategiske arbejde og tager udgangspunkt i Grøn 

mobilitetsplan BRK, BATs strategiplan og inspiration fra Movias strategi. 

 

Sagsfremstilling 

En generel drøftelse omkring strategiarbejdet i fremtiden med udgangspunkt i Grøn mobilitetsplan BRK, BATs 

strategiplan og inspiration fra Movias strategi. 

 

Indstilling og anbefaling 

Med afsæt i en generel drøftelse skal BAT i 2026 have udarbejdet en ny strategi. Dette dagsordenspunkt 

kunne være en god anledning til at drøfte en forventningsafstemning med BAT Rådgivende bestyrelse som 

rådgiver. 

 

Økonomiske konsekvenser 

- 

 

Bilag: BAT Strategiplan 2021-2026, Grøn mobilitetsplan BRK og link til Movias strategiplan: Movia strategi 

 

BATs rådgivende bestyrelse den 10.12.2024 

 

Nedslagspunkter der ønskes fokus på i den nye Strategi- og udviklingsplan: 

Den kollektive trafik skal være attraktiv – Hvordan gøres den mere attraktiv og hermed flere brugere af den 

kollektive trafik, heri indtænkes nye køretider, taktsstrukturer, ruter, korrespondancer til øens øvrige transport til 

og fra øen etc. 

Samtænkning til ”Strategi for Grøn Mobilitet” – F.eks. fra 2030 skal 5% af de lange bilture over 15 km over i 

den kollektive trafik – Hvordan trækkes 5% over i den kollektive trafik. (taget fra ”Grøn mobilitetsplan”) 

Bedre kommunikation - Digitale stoppestedtavler (mest besøgte), Informationssystemer i busserne, app 

løsninger (Rejsekort/Rejseplan). 

Grøn Mobilitet - Målsætning om at CO2 neutral kollektiv trafik jf. tidligere mål - Status på nuværende mål CO2 

(reduktion i 2025 på 50% og en 100% CO2 reduktion i 2030), hvor er vi og hvad er BAT’s fremtidige måltal. 

Hvor stor en busflåde er der behov for i fremtiden i et strategisk perspektiv. 

Bornholm som test Ø – For nye transportformer/typer der kan afprøves i samspil med den kollektive trafik, 

f.eks. bus på bestilling og førerløse busser etc.  

Sikker og effektiv drift - Hvordan sikres driftsgrundlaget, som fundament for den fremtidige udvikling af BAT. 

Klare sigtemål - Prioritering og planlægning af de ressourcer der er forventes at være både på kort og lang 

sigt. 

 

Ovennævnte skal tænkes som bestyrelsens foreløbige input til det videre arbejde. Der arbejdes nu videre på 

strategi og udviklingsplanen mod 2026 – 2030 med udgangspunkt i ovennævnte ønskede nedslagspunkter, og 

med løbende drøftelser i bestyrelsen, samt med input fra eksterne fagrelevante personer/eksperter. 

https://www.moviatrafik.dk/om-os/vores-virksomhed/vision-og-hvem-er-vi/strategi
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Punkt 5: Ekspertudvalget 
 

Politisk sagsgang 

Orientering 

 

Resumé 

Ekspertudvalgets delrapport 2024 er frigivet. Hovedrapport er forsinket og udskudt til 2025. 

Den beslutning betyder også, at udvalget nu først forventer at kunne afrapportere endeligt i foråret 2025. 

 

Sagsfremstilling 

På sidste møde konkluderede vi, at når afrapporteringen er fundet sted, så vil der blive afholdt en 

temadrøftelse/politisk på Bornholm. Er indtil videre planlagt i august 2025. 

 

Indstilling og anbefaling 

Afventer afrapporteringen i 2025 og temadrøftelse/politisk på Bornholm. 

 

Økonomiske konsekvenser 

- 

 

BATs rådgivende bestyrelse den 10.12.2024 

 

Indstilling godkendt. 

 

Link til ekspertudvalgets foreløbige rapport fra i sommers - Ekspertudvalg om kollektiv mobilitet i hele Danmark 

- Afrapportering af fase 1 

 

Punkt 6: Temaer og emner til 2025? 
 

Politisk sagsgang 

Drøftelse 

 

Resumé 

BAT Rådgivende bestyrelse afklarer en forventningsafstemning til temaer og emner i 2025. 

 

Sagsfremstilling 
Med afsæt i at kunne bistå BAT med strategisk tænkning, struktur og kobling til den grønne mobilitetsstrategi 
aftales temaer og emner i 2025. Det kunne f.eks. være at invitere samarbejdspartner til inspirationsoplæg på 
den enkelte områder, som er relevante at udvikle i fremtiden set i en overordnet strategisk vinkel. 

 

 

Indstilling og anbefaling 

At BAT til de kommende møder planlægger indlæg fra samarbejdspartner, som tager udgangspunkt i BAT 

Rådgivende bestyrelses anbefalinger og ønsker til et fremadrettet overordnet strategisk arbejde. 

 

Økonomiske konsekvenser 

- 

 

https://www.transportministeriet.dk/publikationer/2024/ekspertudvalg-om-kollektiv-mobilitet-i-hele-danmark-afrapportering-af-fase-1
https://www.transportministeriet.dk/publikationer/2024/ekspertudvalg-om-kollektiv-mobilitet-i-hele-danmark-afrapportering-af-fase-1
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Bilag:  

 

BATs rådgivende bestyrelse den 10.12.2024 

 

Strategi- og udviklingsplanen ønskes som fast punkt på alle møderne med fokus på nedslagspunkterne.  

 

Hovedtema for næste møde - Hvordan gør vi den kollektive trafik mere attraktiv og hvordan indtænkes 

takststrukturer. Der findes ekstern relevant person(er) til at give input til hovedtemaet. 

 

 
 


